
 

SAMNANGER KOMMUNE  
 

 

MØTEPROTOKOLL 

 

Utval: Kommunestyret 
Møtedato 06.05.2021 
Møtetid: Kl. 18:00 - 21:45 
Møtestad: Biblioteket på Bjørkheim 
 
 
Av 21 medlemmer møtte 21, inkludert varamedlemmer. 
 

Desse medlemmene møtte: Parti: 

Gunn Østvik Petersen Ap 

Harald Boge Ap 

Jon Magne Bogevik Ap 

Shirin Kvernes Khadoor Ap 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus Bl 

Knut Harald Frøland Bl 

Lena Tveit Bl 

Martin Haugen Bl 

Solveig Vassenden Bl 

Øyvind Steinsland Bl 

Karl Bård Kollbotn Frp 

Linda Haug Kollbotn Frp 

Odd Arne Haga Frp 

Arild Røen H 

Gunn Totland Moss KrF 

Oskar Røen MDG 

Øyvind Strømmen MDG 

Monica Tjønna Sp 

Øyvind Røen Sp 

 

Desse medlemene møtte ikkje: Parti: I staden møtte: Parti: 

Knut Loneland Høibraaten Bl Bjarte Linga Bl 

Ove Totland Bl Silvana Amaral Da Silva Bl 

 
 
Møtenotater: 
Andre som var til stades på møte:  

·  Ingebjørg Vamråk, rådmann 
·  Jan Erik Boge, rådgjevar 

 
 

Møteleiar: Knut Harald Frøland 

Møtesekretær:  Jan Erik Boge 
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Underskrift frå utvalsleiar og møtesekretær:  

 
 
 
Tysse, 07.05.2021 
 
 
 
 

Knut Harald Frøland  Jan Erik Boge 
ordførar  leiande rådgjevar 
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Desse sakene vart handsama: 
 

Sakliste 
 

 

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad 

039/2021 21/325 Faste saker  

040/2021 21/15 Status m.m. mogleg barnevernssøksmål  

041/2021 18/1745 Eigarforhold bibliotek Bjørkheim  

1 20/25 Interpellasjon til ekstraordinært Kommunestyremøte 
6 mai 

 

2 20/25 Møtetidspunkt kommunestyret - Interpellasjon  

3 20/25 Interpellasjon eldreplan  

042/2021 21/59 Sak om Krekavegen  
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SAKNR. 039/2021: Faste saker 

 
06.05.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
 
Godkjenning av innkalling og sakliste:  
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) foreslo å ta inn sak om Krekavegen som ekstrasak på saklista. 
Kommunestyret slutta seg til dette. Det var ingen andre merknader til møteinnkallinga eller saklista. 
 
 
Eventuelle merknader til protokollen frå førre møte:  
Ingen merknader.  
 
 
Ordføraren orienterer:  

·  Førebuing av totalentreprise veg til Hagabotnane. Kontrakt vart inngått 06.05.2021 med 
Inventura.  

·  Spørsmål om formidling av kommunestyret sitt vedtak frå 22.04.2020 om sal av mat frå 
salsvogn på Bjørkheim.  

 
Rådmannen orienterer:  

·  Rådmannen orienterte om ei sak for lukka dører. Heimel for lukkinga var kommunelova § 11-
5 andre ledd.  

 
Utvalet sitt kvarter:  

·  Monica Tjønna (Sp) spurde om det er ledige kontor på kommunehuset. Rådmann Ingebjørg 
Vamråk svara.  

·  Øyvind Strømmen (MDG) viste til brev frå oppsitjarar om fartsgrense i Hagabakkane som er 
sendt til kommunen. Han sakna svar frå kommunen på brevet.  

·  Odd Arne Haga (Frp) viste til kommunestyret sitt budsjettvedtak for 2021, og spurde om 
status for arbeidet med tilstandsrapportar og vedlikehaldsplan for bygningar.  

·  Øyvind Røen (Sp) spurde om rutinar for sal av gjenståande ledige bustadtomter på 
Lønnebakken. Rådmann Ingebjørg Vamråk svara.  

·  Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) spurde om kvifor det framleis står flomlys på i 
idrettsanlegget Hagabotnane om kveldane.  
 

 
KS- 039/2021 Vedtak: 
Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering. 

 

 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 

·  Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering. 
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SAKNR. 040/2021: Status m.m. mogleg barnevernssøksmål 
 
06.05.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
 
Mogleg barnevernssøksmål - framlegg til vedtak, sett fram av Knut Harald Frøland (Bygdalista): 
Samnanger kommune har fått gjennomført gransking av barnevernssaker og fått avdekka grove feil i 
barnevernet si sakshandsaming. På dette grunnlaget har eit samrøystes kommunestyre gitt 
oppreising til offera. Samnanger kommune meiner oppreisinga samsvarer med det ansvar 
Samnanger kommune sit med i desse sakene. Samnanger kommune ber om at krav om ytterlegare 
erstatning rettast til staten med følgjande grunngjeving:  

·  Staten ved Stortinget har vedtatt barnevernlova. Lova gjer kommunen eit overordna ansvar 
for det kommunale barnevernet. Men kommunen si politiske eller administrative leiing kan 
ikkje instruera eller overprøva barnevernstenesta sin leiar i den enkelte sak.  

·  Staten ved fylkesnemnda for barnevern og sosiale saker har gitt tilslutning til leiar av 
barnevernet sitt forslag om omsorgsovertaking i den aktuelle sak.  

·  Staten ved tingretten har stadfesta fylkesnemnda sitt vedtak om omsorgsovertaking.  
 
Samnanger kommune avsluttar avtale med advokatfirma Simonsen Vogt Wiik med verknad frå 
06.05.2021.  
 
Framlegg frå Øyvind Strømmen (MDG), sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei Grøne     ): 
Saka vert teke til orientering. 
 
 
Handsaming: 
Knut Harald Frøland (Bl) foreslo at møtet vart lukka under handsaminga av saka. Møtet vart lukka 
medan kommunestyret drøfta spørsmålet om lukking. Møtet vart opna igjen før røystinga om lukking 
av møtet. Det vart samrøystes vedteke at handsaminga skulle gå for lukka dører, med heimel i 
kommunelova § 11-5. 
 
Knut Harald Frøland sette fram framlegg til vedtak.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) bad om gruppemøte. Etter gruppemøtet sette Øyvind Strømmen fram 
framlegg til vedtak. 
 
Framlegget til Knut Harald Frøland fekk 14 røyster og vart vedteke. Framlegget til Øyvind Strømmen 
fekk 7 røyster.  

For Knut Harald Frøland sitt framlegg For Øyvind Strømmen sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Øyvind Strømmen (MDG) 

Lena Tveit (Bl) Oskar Røen (MDG) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 

Bjarte Linga (Bl) Gunn Østvik Petersen (Ap) 

Martin Haugen (Bl) Jon Magne Bogevik (Ap) 

Silvana Amaral Da Silva (Bl) Harald Boge (Ap) 

Øyvind Steinsland (Bl) Arild Røen (H) 

Solveig Vassenden (Bl)  

Linda Haug Kollbotn (Frp)  

Odd Arne Haga (Frp)  

Karl Bård Kollbotn (Frp)  

Monica Tjønna (Sp)  

Øyvind Røen (Sp)  

Gunn Totland Moss (KrF)  
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KS- 040/2021 Vedtak: 
Samnanger kommune har fått gjennomført gransking av barnevernssaker og fått avdekka grove feil i 
barnevernet si sakshandsaming. På dette grunnlaget har eit samrøystes kommunestyre gitt 
oppreising til offera. Samnanger kommune meiner oppreisinga samsvarer med det ansvar 
Samnanger kommune sit med i desse sakene. Samnanger kommune ber om at krav om ytterlegare 
erstatning rettast til staten med følgjande grunngjeving:  

·  Staten ved Stortinget har vedtatt barnevernlova. Lova gjer kommunen eit overordna 
ansvar for det kommunale barnevernet. Men kommunen si politiske eller administrative 
leiing kan ikkje instruera eller overprøva barnevernstenesta sin leiar i den enkelte sak.  

·  Staten ved fylkesnemnda for barnevern og sosiale saker har gitt tilslutning til leiar av 
barnevernet sitt forslag om omsorgsovertaking i den aktuelle sak.  

·  Staten ved tingretten har stadfesta fylkesnemnda sitt vedtak om omsorgsovertaking.  
 
Samnanger kommune avsluttar avtale med advokatfirma Simonsen Vogt Wiik med verknad frå 
06.05.2021.  
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram utan framlegg til vedtak.   
 
 
 
 

SAKNR. 041/2021: Eigarforhold bibliotek Bjørkheim 

 
06.05.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Knut Harald Frøland (Bl) foreslo at møtet vart lukka under handsaminga av saka. Møtet vart lukka 
medan kommunestyret drøfta spørsmålet om lukking. Møtet vart opna igjen før røystinga om lukking 
av møtet. Det vart samrøystes vedteke at handsaminga skulle gå for lukka dører, med heimel i 
kommunelova § 11-5. 
 
Knut Harald Frøland orienterte innleiingsvis om bakgrunnen for saka og om si rolle i saka.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) stilte spørsmål om gildskapen til Knut Harald Frøland. Knut Harald Frøland 
gjekk frå medan kommunestyret vurderte gildskapen hans. Han vart samrøystes funnen ugild. 
Varaordførar Øyvind Røen (Sp) gjekk etter dette inn som fungerande ordførar.  
 
Øyvind Røen settte fram framlegg om å utsetja saka. Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 041/2021 Vedtak: 
Saka vert utsett.  
 
Ordføraren sitt framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram utan framlegg til vedtak.  
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SAKNR. 1: Interpellasjon til ekstraordinært Kommunestyremøte 6 mai 
 
06.05.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Bjarte Linga (Bl) las opp interpellasjonen.  
 
Karl Bård Kollbotn (Frp) foreslo at det vart gjennomført punktvis røysting. Kommunestyret slutta seg 
til dette.  
 
Punkt 1 i framlegget vart vedteke med 20 mot 1 røyst. Gunn Totland Moss (KrF) røysta imot.  
 
Punkt 2 i framlegget vart vedteke med 12 mot 9 røyster.  
 

For Imot 

Knut Harald Frøland (Bl) Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) 

Bjarte Linga (Bl) Lena Tveit (Bl) 

Martin Haugen (Bl) Solveig Vassenden (Bl) 

Silvana Amaral Da Silva (Bl) Linda Haug Kollbotn (Frp) 

Øyvind Steinsland (Bl) Odd Arne Haga (Frp) 

Shirin Kvernes Khadoor (Ap) Karl Bård Kollbotn (Frp) 

Gunn Østvik Petersen (Ap) Øyvind Røen (Sp) 

Jon Magne Bogevik (Ap) Monica Tjønna (Sp) 

Harald Boge (Ap) Gunn Totland Moss (KrF) 

Arild Røen (H)  

Øyvind Strømmen (MDG)  

Oskar Røen (MDG)  

 
Etter røystinga foreslo Øyvind Røen (Sp) om at vedtaksteksten skulle omsetjast til nynorsk. Ordførar 
Knut Harald Frøland oppmoda etter dette om at møtesekretæren omset vedtaksteksten til nynorsk i 
møteprotkollen.  
 
 
KS- 1 Vedtak: 

1. Samnanger kommune ønskjer at alle ope kan leve ut si seksuelle orientering, sin 
kjønnsidentitet og sine kjønnsuttrykk basert på likeverd og samtykke utan fare for å bli 
diskriminert og/eller trakassert. 

2. Samnanger kommune markerer sitt standpunkt i denne saka blant anna ved å heise det 
såkalla regnbogebanneret på kommunehuset kvart år den 28. juni. 

 
 
 
 
 

SAKNR. 2: Møtetidspunkt kommunestyret - Interpellasjon 

 
06.05.2021 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
Forslag til vedtak interpellasjon om møtetidspunkt, sett fram av Anja Elisabeth Gjerde Markhus 
(Bygdalista): 
Adm får i oppgåve å sjå på kostnader knytt til både eitt og to møter(kveldstid) ekstra pr år. Dette skal 
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opp som sak i junimøtet. I tillegg til Arild Røen sin interpellasjon. 

 
Handsaming:  
Arild Røen (H) orienterte innleiingsvis om interpellasjonen.  
 
Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) sette fram eit tilleggsframlegg. Arild Røen orienterte om at dette 
kunne leggjast inn som eit tillegg i framlegget hans.  
 
Framlegget til vedtak, inkludert tilleggspunktet til Anja Elisabeth Gjerde Markhus, vart samrøystes 
vedteke.    
 
KS- 2 Vedtak: 

·  Ordinære møte i kommunestyret skal vera i samsvar med vedteken møteplan. 
·  Møteplanen skal omfatta eit kalenderår og godkjennast i siste kommunestyremøtet 

føregåande år. 
·  Ordføraren kallar inn til møte i samsvar med vedteken møteplan. Kommunestyret sine møte 

skal normalt finna stad på torsdagar, med start kl. 15.00 og vera avslutta innan kl. 20.00. 
·  Minimum to møter per år skal arrangerast på dagtid (budsjettmøtet og siste møtet før 

sommaren). Desse møta skal gjennomførast mellom kl. 08.00 og 16.00. 
·  Kommunestyret kan i særskilde høve, og etter forslag frå møteleiaren, halda fram møtet ut 

over kl. 20.00 (16.00). Kommunestyret må då røyste over dette. 
·  Ordføraren har høve til å kalla inn til møte på dagtid, når han/ho finn dette mest praktisk. 

 
Adm. får i oppgåve å sjå på kostnader knytt til både eitt og to møter (kveldstid) ekstra pr år. Dette 
skal opp som sak i junimøtet. I tillegg til Arild Røen sin interpellasjon. 
 
 
 
 
 

SAKNR. 3: Interpellasjon eldreplan 

 
06.05.2021 Kommunestyret: 
 
Handsaming i møtet: 
Tillegg til forslag fra SP, sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet): 
Framlegg til vedtak: 
Samnanger kommune skal laga ein eldreplan. Det vil seia ein plan for korleis kommunen skal møta 
det aukande talet på innbyggjarar over 75 år den neste 20 – 30 åra. 
 
Planen skal handla generelt om situasjonen for dei eldre i Samnanger i framtida, men skal i særleg 
grad kartleggja kva som trengst av institusjonsplassar, omsorgsbustader, demenstilbod og 
heimesjukepleie. I tillegg skal planen for dei eldre inkludera: Tiltak for einsemd, ernæring og 
styrketrening. 
 
Planen vert å rekna som ein del av ny kommuneplan for Samnanger. Rådmannen arbeider ut sak om 
oppstart og organisering av arbeidet med eldreplan til kommunestyremøtet i desember. 
Arbeidet skal i utgangspunktet utførast av interne ressursar i Samnanger kommune. 
 
Handsaming:  
Øyvind Røen (Sp) orienterte om interpellasjonen og las opp framlegget til vedtak.  
 
Karl Bård Kollbotn (Frp) sette fram eit alternativt framlegg/tilleggsframlegg. Det vart ikkje røysta over 
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dette framlegget.  
 
Knut Harald Frøland (Bl) sette fram framlegg om at interpellasjonen vert oversendt til 
administrasjonen som eit sterkt signal frå kommunestyret og innbaka i planstrategien som 
kommunestyret får til handsaming i juni. Interpellantane orienterte om at eit slikt vedtak ville vera i 
orden for deira del.  
 
Knut Harald Frøland sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
 
KS- 3 Vedtak: 
Interpellasjonen vert oversendt til administrasjonen som eit sterkt signal frå kommunestyret og 
innbaka i planstrategien som kommunestyret får til handsaming i juni.  
 
 
 
 
 

SAKNR. 042/2021: Sak om Krekavegen 

 
06.05.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Knut Harald Frøland (Bl) foreslo at møtet vart lukka under handsaminga av saka. Møtet vart lukka 
medan kommunestyret drøfta spørsmålet om lukking. Møtet vart opna igjen før røystinga om lukking 
av møtet. Det vart samrøystes vedteke at handsaminga skulle gå for lukka dører, med heimel i 
kommunelova § 11-5. 
 
Rådmann Ingebjørg Vamråk orienterte om status i saka og om vidare saksgang.  
 
Knut Harald Frøland (Bl) sette fram følgjande framlegg til vedtak:  
"Kommunestyret tek saka til orientering." 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 042/2021 Vedtak: 
Kommunestyret tek saka til orientering. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram utan tilråding.  
 
 
 
 


